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Zápis  

z 8. zasedání Akademického senátu UHK dne 7. října 2020 
____________________________________________________________________________ 

 
Přítomni: doc. Hana Tomášková, doc. Martin Šandera, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří Lipovský, dr. Jitka Kühnová, 
dr. Adam Skarka, doc. Václav Bělík, dr. Karel Kouba, dr. Libuše Svobodová, dr. Lukáš Zábranský, Mgr. Marcela 
Turay, Mgr. Matyáš Strnad, Vít Bednář, Radek Cvejn, Bc. Dominik Horníček, Ing. Lucie Novotná, Dominik Šípoš, 
Michal Pajer, Nikola Blahynková, Bc. Monika Věříšová, Mgr. Žofia Chrienová, Mgr. Dominik Miškář. 
 
Omluveni: doc. Martin Paleček. 
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, dr. Pavlína Springerová, prorektorka, doc. Petra 
Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, 
doc. František Vaníček, děkan PdF, doc. Jan Kříž, děkan PřF, dr. Jan Prouza, děkan FF a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Online zasedání zahájila a řídila předsedkyně AS 
UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 22 členů. Předsedkyně informovala, že AS UHK 

je usnášeníschopný v celkovém počtu: 21 členů (KAP 10 a SK 11 členů).  

 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu člena AS UHK. 
2) Novelizace Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Hradec Králové (předkládá doc. Ing. 

Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
3) Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Univerzity Hradec Králové (předkládá prof. Ing. Kamil 

Kuča, Ph.D., rektor). 
4) Novelizace Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec Králové (předkládá 

prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
5)  Novelizace Statutu Pedagogické fakulty UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, 

Ph.D., děkan PdF). 
6) Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. 

František Vaníček, Ph.D., děkan PdF). 
7) Novelizace Jednacího řádu Akademického senátu Fakulty informatiky a managementu UHK 

(předkládá, Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., předseda AS FIM). 
8) Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty informatiky a managementu UHK (předkládá 

prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., děkan FIM). 
9) Novelizace Jednacího řádu Akademického senátu Filozofické fakulty UHK (předkládá PhDr. 

Miroslav Joukl, Ph.D., předseda AS FF). 
10) Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Filozofické fakulty UHK (předkládá Mgr. Jan Prouza, 

Ph.D., děkan FF). 
11) Vyhlášení voleb do Rady vysokých škol (předkládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., 

předsedkyně AS UHK). 
12) Představení postupu přípravy a priorit strategických dokumentů Univerzity Hradec Králové 

(předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., prorektorka UHK). 
13) Projednání Akčního plánu MICHE Univerzity Hradec Králové (předkládá Mgr. Leona Stašová, 

Ph.D., prorektorka UHK). 
14) Nákup pozemku Na Soutoku (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
15) Navýšení tarifních mezd (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
16) Předpokládaná výše spolufinancování investičních akcí (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
17) Elektronické volby na Univerzitě Hradec Králové (předkládá doc. Mgr. Karel Kouba, M.A., Ph.D., 

místopředseda AS UHK). 
18) Různé. 

Předsedkyně doc. Tomášková informovala o odložení bodů č. 7, 8, 9 a 13 na následující zasedání AS UHK. 
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V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 11, celkem 21. 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 8. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Složení slibu člena AS UHK. 
 
Doc. Tomášková sdělila, že z důvodu nástupu do funkce neslučitelné s funkcí senátorky a řádného ukončení 
studia, byla do funkce senátorek povolána jedna náhradnice: Bc. Věříšová do SK za PřF. Dle VJŘ AS UHK čl. 13 
odst. 6 se zvolení členové AS UHK ujímají funkce složením slibu AS UHK. 
 
Slib člena AS UHK složila a slib přečetla: Bc. Monika Věříšová. 
 
AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 22 členů (KAP 10 a SK 12 členů). 
 
AS UHK má nyní 23 platných členů a nadpoloviční většina pro hlasování o věcech dle zákona § 9 je 12 
platných hlasů. 
 
 
Bod 2. Novelizace Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Hradec Králové (předkládá doc. Ing. Bc. 
Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková uvedla, že stávající JŘ AS UHK striktně neuváděl možnost jednání online a tím flexibilně 
reagovat na krizové situace, proto jsme řád aktualizovali do podoby, která je předložena. Změny byly vedeny 
koordinovaně mezi předsednictvem, právní oddělením UHK a oddělením kvality. Dokument byl předběžně 
schválen ministerstvem. 
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK dokument projednala a nemá zásadní připomínky. Upozorňuje na nutnou 
propracovanost návrhů a vyřešení tajného hlasování. 
 
Rektor UHK vyjádřil k danému dokumentu souhlasné stanovisko. Objasnil důvod předložení všech tří novelizací 
(JŘ AS, VR a RVH) související se současnou situací, kterou ovlivnil COVID-19. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Hradec Králové. 
 
Bod 3. Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Univerzity Hradec Králové (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča představil změny v předložené novelizaci Jednacího řádu VR UHK. 
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK dokument projednala a nemá zásadní připomínky.  
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Vědecké rady Univerzity Hradec Králové. 
 
Bod 4 Novelizace Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec Králové (předkládá prof. 
Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča představil změny v předložené novelizaci Jednacího řádu RVH UHK. 
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK dokument projednala a nemá zásadní připomínky.  
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 



3 

 

AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec Králové. 
 
Bod 5. Novelizace Statutu Pedagogické fakulty UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., 
děkan PdF). 
 
Doc. Vaníček představil změny v předložené novelizaci Statutu PdF. Zdůvodnil navržené sloučení několika 
kateder a ústavů, která povede k optimalizace fakulty, větší spolupráci a posílení personální oblasti. 
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK dokument projednala a nemá zásadní připomínky. 
 
Rektor UHK vyjádřil k danému dokumentu souhlasné stanovisko a podpořil děkana PdF názorem, že fakulta 
nemá být členěna na další menší celky. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 18, proti - 2, zdržel se - 2. 
AS UHK schválil novelizaci Statutu Pedagogické fakulty. 
 
Bod 6. Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. 
František Vaníček, Ph.D., děkan PdF). 
 
Doc. Vaníček představil změny v předložené novelizaci Statutu PdF.  
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK dokument projednala a nemá zásadní připomínky. 
 
Rektor UHK vyjádřil k danému dokumentu souhlasné stanovisko. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Pedagogické fakulty. 
 
Bod 7. Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady Filozofické fakulty UHK (předkládá Mgr. Jan Prouza, Ph.D., 
děkan FF). 
 
Dr. Prouza představil změny v předložené novelizaci Jednacího řádu VR FF.  
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK dokument projednala a nemá zásadní připomínky. 
 
Rektor UHK vyjádřil k danému dokumentu souhlasné stanovisko. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Vědecké rady Filozofické fakulty. 
 
Bod 8. Vyhlášení voleb do Rady vysokých škol (předkládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., 
předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková uvedla, že se blíží konec období, na které máme zvolené zástupce v RVŠ. Proto je třeba 
do konce října zaslat předsednictvu kandidáty na členy RVŠ za UHK, abychom na dalším zasedání mohli provést 
volbu. 
 
V RVŠ je následující zastoupení. 
 
- 2 zástupci UHK – navrhuje skupina nejméně 5ti členů Akademické obce UHK 
- Jeden zástupce každé fakulty (návrhy AS fakult) 
- 2 zástupci studentů – navrhuje skupina nejméně 5ti členů Akademické obce UHK 

 
Přihláška je přílohou zápisu. 



4 

 

 
Prof. Kuča připomněl význam RVŠ pro univerzity a poděkoval dr. Svobodové a ostatním členům za reprezentaci 
UHK. 
 
Doc. Tomášková poděkovala dr. Svobodové za pravidelné informování senátorů na zasedáních. 
 
Dr. Svobodová poděkovala a přislíbila znovu do RVŠ kandidovat. 
 
AS UHK vyhlásil volby do RVŠ. 
 
Bod 9. Představení postupu přípravy a priorit strategických dokumentů Univerzity Hradec Králové 
(předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., prorektorka UHK). 
 
Dr. Springerová prezentovala Strategický záměr UHK 21+ „odvaha vidět daleko a vysoko“. Uvedla, že připravují 
konsensuální dokument, který bude mít dosah na dalších 10 let. Plán bude předkládán do 31. 3. 2021 a spolu 
s ním strategie internacionalizace 21+, osnova plánu investičních aktivit, a navíc plán realizace SZ UHK na rok 
2021. SZ UHK má 6 prioritních cílů a v každém jsou uvedeny operační cíle. Možná je inspirace ze zahraničí, 
otázkou je struktura dokumentu, míra konkrétnosti a způsob tvorby SZ. MŠMT žádá specifičnost dané VŠ – 
profil a vizi a zajímá ho SZ celé univerzity, ne fakult. Dr. Springerová blíže popsala prioritní cíle UHK a strategii 
internacionalizace.  
 
Dr. Stašová doplnila informací o další skupinu (zástupci fakult – proděkani a zahraniční odd.), kteří 
na dokumentu také intenzivně pracují. 
 
Bod 10. Nákup pozemku Na Soutoku (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Ing. Klicnar informoval senátory o výkupu pozemku, který je ve vlastnictví rodiny Elsnerových. UHK dlouho 
výkup zvažovala a projednávala s fakultami, ale vzhledem k jeho strategickému umístnění se rozhodli 
investovat. Kvestor vysvětlil stav připrav – získali jsme podpisy všech majitelů pozemku a v případě, že AS 
odsouhlasí, návrh projedná SR UHK a bude uzavřena kupní smlouva. 
 
V diskusi zazněl dotaz dr. Skarky na plán s pozemkem - Ing. Klicnar vysvětlil, že dle urbanisticko-architektonické 
studie přes něj povede obslužná komunikace, která bude mít velký význam v případě výstavby tělocvičny nebo 
dalších objektů v kampusu UHK.  
 
AS UHK projednal nákup pozemku Na Soutoku. 
 
Bod 11. Navýšení tarifních mezd (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Ing. Klicnar sdělil, že na příštím zasedání AS UHK bude předložen vnitřní mzdový předpis, který bude projednán 
s odbory a následně registrován na MŠMT. V případě, že se vše podaří, mohlo by být účinné navýšení mzdového 
tarifu o 10 % od 1. 1. 2021. 
 
Dr. Joukl promluvil za VOS, která pravidelně jedná s vedením UHK a rozhodně podporují tuto iniciativu a budou 
nápomocni s řešením těchto otázek. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
AS UHK projednal navýšení tarifních mezd. 
 
Bod 12. Předpokládaná výše spolufinancování investičních akcí (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Ing. Klicnar prezentoval výši finančních prostředků, které budeme 3-5 let postupně uvolňovat na rekonstrukci 
FF a PdF. Podařilo se nám získat vyšší částku dotace a tím se nám rapidně snížila výše spolufinancování (o cca 
21 mil). Kvestor dále prezentuje financování rekonstrukce kolejí, zde vysoká míra kofinancování dle MŠMT 
a tato výše spolufinancování nezahrnuje příp. další vícepráce, kdy může nastat situace, že se nám potřeba 
financí navýší. Ing. Klicnar slíbil, že bude senátory průběžně informovat o výši spolufinancování investičních akcí 
a příp. dalších víceprací. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
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AS UHK projednal předpokládanou výše spolufinancování investičních akcí. 
 
Bod 13. Elektronické volby na Univerzitě Hradec Králové (předkládá doc. Mgr. Karel Kouba, M.A., Ph.D., 
místopředseda AS UHK). 
 
Dr. Kouba uvedl, že diskutoval se senátory a předsednictvem možnosti elektronického hlasování z důvodu 
1. nízké účasti při volbách, kdy si slibují větší zájem o volby a 2. doby koronavirové, k čemuž vyzývá i MŠMT. Byla 
založena pracovní skupina, do ní jsou přizváni zástupci rektorátu a cílem bude diskuse o legislativním, 
technickém a administrativním řešení. Bylo by vhodné, aby tento systém využily i AS fakult. 
 
Prof. Kuča vyjádřil podporu elektronickému hlasování a nabádal k jeho využití i v jiných orgánech. 
 
Ing. Klicnar upozornil na finanční prostředky, které budou muset být vynaloženy a žádá AS UHK, aby v rozpočtu 

podpořil finance, které budou podporovat mj. online výuku a hlasování, tzn. vynaložení dalších investic 

do majetku a lidských zdrojů. 

 

Dr. Tomášková sdělila, že jedná s předsedy malých senátů i senátů ostatních VŠ a studenti také jednají mezi 

sebou. 

 

Bod 14. Různé. 
 
Nebyl předložen žádný bod. 
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 8. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Akademického senátu UHK.  
3. AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Vědecké rady Univerzity Hradec Králové.  
4. AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec 

Králové.  
5. AS UHK schválil novelizaci Statutu Pedagogické fakulty UHK.  
6. AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK. 
7. AS UHK schválil novelizaci Jednacího řádu Vědecké rady Filozofické fakulty UHK. 
8. AS UHK vyhlásil volby do RVŠ.  
9. AS UHK projednal nákup pozemku Na Soutoku.  
10. AS UHK projednal navýšení tarifních mezd.  
11. AS UHK projednal předpokládanou výši spolufinancování investičních akcí.  

 
 
O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet členů AS UHK: 22. 

Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 4. 11. 2020. 
 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 7. 10. 2020                                                                    doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 

Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


